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PM Rotel VIII (Dnr KS 2020/140)

Betänkandet Samlade åtgärder för korrekta 
utbetalningar från välfärdssystemen (SOU 2019:59)
Remiss från Finansdepartementet
Remisstid den 27 april 2020

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.
Remissen besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadens promemoria.

Föredragande borgarrådet Jan Jönsson anför följande.

Ärendet

Regeringen beslutade i juni 2016 att tillsätta Delegationen för korrekta utbetalningar 
från välfärdssystemen. Delegationen konstaterar att det fortsätter att vara vanligt 
förekommande med felaktiga utbetalningar. Mot bakgrund av detta föreslår 
delegationen en rad åtgärder och förslag som syftar till att säkerställa att de resurser 
som dessa system fördelar når rätt individer. Finansdepartementet har skickat ärendet 
på remiss till Stockholms stad för yttrande.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden, 
socialnämnden, äldrenämnden, överförmyndarnämnden, Bromma stadsdelsnämnd, 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd och Kungsholmens stadsdelsnämnd. 
Socialförvaltningen, äldreförvaltningen, överförmyndarförvaltningen och Bromma 
stadsdelsförvaltning har svarat med kontorsyttranden.

Stadsledningskontoret vill understryka vikten av att kommunernas perspektiv 
lyfts fram i det fortsatta arbetet och att såväl nationella som lokala myndigheter 
gemensamt behövs för att komma till rätta med problematiken.

Arbetsmarknadsnämnden anser att det är mycket angeläget att säkra 
välfärdssystemen från överutnyttjande samt felaktiga utbetalningar.

Socialförvaltningen ställer sig överlag positiv till de förslag som lyfts fram i 
betänkandet.

Äldreförvaltningen vill särskilt lyfta fram vikten av att kommunernas och 
myndigheternas behov av informationsutbyte kartläggs och att 
sekretessbestämmelserna ses över för att underlätta samverkan.

Överförmyndarförvaltningen rekommenderar att förmyndarfrågor inte lämnas 
okommenterade i den fortsatta behandlingen.

Bromma stadsdelsförvaltning bedömer att de ändringar som föreslås känns 
relevanta och behövliga.
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Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd är positiv till åtgärderna som riktar sig 
till fusk med utbetalningar till företag inom välfärden och förslag som syftar till ett 
ökat informationsutbyte mellan kommunerna och utbetalande myndigheter.

Kungsholmens stadsdelsnämnd anser det vara av vikt att regeringen fastställer en 
långsiktig inriktning för arbetet samt beslutar om en tydligare och samordnad årlig 
styrning och uppföljning.

Mina synpunkter

Skattepengar ska gå till rätt saker. Felaktiga utbetalningar i välfärden utgör inte bara 
en felanvändning av offentliga medel, utan riskerar även att undergräva legitimiteten 
hos de utnyttjade ersättningssystemen, vilket i förlängningen drabbar de människor 
som av olika skäl behöver samhällets hjälp. Jag stödjer de förslag som lagts fram om 
ett mer samlat och systematiskt arbete mot bidragsfusk. Som flera remissinstanser 
påpekar bör kommunernas ansvar, perspektiv och medverkan lyftas fram tydligare i 
det fortsatta arbetet. Lagstiftande nivå behöver ha tillgång till en djup och aktuell 
kunskap kring hur ersättningssystemen fungerar i praktiken i kommuner och regioner 
för att vi tillsammans ska stoppa de felaktiga utbetalningarna.

Stockholms stad bedriver sedan ett antal år tillbaka ett systematiskt arbete mot 
felaktiga utbetalningar inom ekonomiskt bistånd. I budget för 2020 tilldelades 
stadsdelsnämnderna medel för att stärka upp arbetet mot felaktiga utbetalningar 
ytterligare. Staden samarbetar också med statliga myndigheter på andra håll för att 
motverka ekonomisk brottslighet, exempelvis inom restaurangbranschen. Större 
möjligheter till informationsutbyte med statliga myndigheter, liksom ett bättre 
utnyttjande av de möjligheter till utbyte som idag finns, kan göra det möjligt att 
förhindra felaktiga utbetalningar. Det finns generellt ett stort behov av vägledning till 
kommunerna när det gäller sekretessregler och informationsutbyte såväl inom som 
mellan och utom kommunala verksamheter.

Utredningens kartläggning visar att ny teknik har stor potential att minska andelen 
felaktiga utbetalningar men att systemen som de utformas och används ofta leder i 
motsatt riktning. Det är viktigt att kommunerna får vägledning och mandat att 
använda sig av digitala system och att följa upp med erforderliga kontroller. Inom 
Stockholms stad pågår ett arbete med frågan om att införa automatiserad behandling 
av ansökningar om ekonomiskt bistånd.

Digitala lösningar och tjänster måste också bidra till att minska risken för 
felaktiga utbetalningar som beror på oavsiktliga fel från den sökandes sida, vilket är 
en ej försumbar felkälla. Det ska vara lätt att göra rätt för sig. Digitala tjänster måste 
därför vara användarvänliga och tillgängliga för de olika målgrupper som behöver 
stöd från välfärdssystemen.

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 
följande.

Remissen besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadens promemoria.

Stockholm den 15 april 2020

JAN JÖNSSON 
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Bilaga
SOU 2019:59 Samlade åtgärder för korrekta utbetalningar från välfärdssystemen

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag.
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Remissammanställning

Ärendet

Regeringen beslutade i juni 2016 att tillsätta Delegationen för korrekta utbetalningar 
från välfärdssystemen. Delegationen konstaterar att det fortsätter att vara vanligt 
förekommande med felaktiga utbetalningar. Mot bakgrun d av detta föreslår 
delegationen en rad åtgärder och förslag som syftar till att säkerställa att de resurser 
som dessa system fördelar når rätt individer. Finansdepartementet har skickat ärendet 
på remiss till Stockholms stad för yttrande.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden, 
socialnämnden, äldrenämnden, överförmyndarnämnden, Bromma stadsdelsnämnd, 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd och Kungsholmens stadsdelsnämnd. 
Socialförvaltningen, äldreförvaltningen, överförmyndarförvaltningen och Bromma 
stadsdelsförvaltning har svarat med kontorsyttranden.

Stadsledningskontoret

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 10 mars 2020 har i huvudsak 
följande lydelse.

Stadsledningskontoret ställer sig positivt till de förslag som presenteras för att minska 
felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen. De viktiga resurser som dessa system fördelar 
ska gå till dem det är till för och all typ av fusk, bidragsbrott och oegentligheter måste beivras 
gemensamt från samhällets aktörer. Förslagens intentioner ligger väl i linje med de uppdrag 
som kommunfullmäktige har givit nämnder och bolagsstyrelser i budget 2020 att i samverkan 
internt i staden och med andra myndigheter motverka oegentligheter och bedrägerier. 

Delegationen lyfter fram att det inom ramen för arbetet inte har varit möjligt att kartlägga 
hur styrningen inom kommunerna kan förändras för att stärka arbetet med att motverka 
felaktiga utbetalningar. Stadsledningskontoret noterar detta men vill understryka vikten av att 
kommunernas perspektiv i dessa frågor belyses närmare framöver. Problemen med felaktiga 
utbetalningar är gemensamma för hela välfärdssektorn och då behövs gemensamma lösningar 
och ett samlat kunskapsunderlag framöver.

Gällande den övergripande styrningen av arbetet delar stadsledningskontoret 
delegationens bedömning att ett samlat grepp om styrningen behövs, bland annat genom ett 
råd med representanter från berörda myndigheter. Rådet är ett exempel där kommunsektorn 
behöver vara representerat, vilket beklagligtvis inte specificeras i betänkandet. 

De förslag som tydligt innefattar det kommunala perspektivet är framförallt i form av 
vidare utredningar. Stadsledningskontoret välkomnar dessa utredningar, exempelvis om 
möjligheterna till informationsutbyte mellan myndigheter. Precis som delegationen 
poängterar finns en diskrepans mellan lagstiftningen som reglerar informationsutbyten och 
allmänhetens inställning. Allmänheten tycks ha en mer tillåtande inställning till 
myndigheternas möjligheter att utbyta information än vad lagstiftningen medger och det 
försvårar ibland annat denna brottsförebyggande fråga. 

Stadsledningskontoret ser också positivt på det uppdrag som föreslås kring att utreda 
förutsättningar för myndigheter att upptäcka oseriösa och kriminella aktörer som verkar inom 
välfärdssystemen. Även här saknas uttryckliga skrivningar om kommunsektorn. 
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Stadsledningskontoret vill återigen understryka värdet av att detta arbete sker i samverkan 
mellan nationella myndigheter och den kommunala nivån. Ett exempel där staden fortsatt bör 
vara en mer uttalad och strategisk samverkanspart är i den myndighetssamverkan som finns 
mot organiserad brottslighet.   Staden kommer genom tillståndsgivning, upphandlade tjänster 
och valfrihetssystem i kontakt med en stor mängd företag där förbättrade system för att 
upptäcka oseriösa aktörer och även få snabb information om när andra upptäckt problem 
skulle gagna välfärdssektorn i stort.  

Slutligen delar stadsledningskontoret delegationens bedömning att det är viktigt att 
tillvarata digitaliseringens möjligheter i dessa frågor. Staden använder sig av flera digitala 
tjänster för en effektiv och förenklad handläggning av ärenden och det är viktigt att även 
fortsättningsvis knyta dessa samman med information från andra myndigheter och 
arbetslöshetskassor. 

Stadsledningskontoret föreslår att remissen av betänkandet ”Samlade åtgärder för korrekta 
utbetalningar från välfärdssystemen” anses besvarad med hänvisning till vad som sägs i 
stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.
 
Arbetsmarknadsnämnden

Arbetsmarknadsnämnden beslutade genom ordförandebeslut den 17 mars 2020 
följande.

Nämndordföranden beslutar enligt delegation på arbetsmarknadsnämndens 
vägnar, att i enlighet med förvaltningens förslag till beslut, hänvisa till 
förvaltningens tjänsteutlåtande som arbetsmarknadsnämndens svar på remissen.

Arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 5 mars 2020 har i 
huvudsak följande lydelse.

Arbetsmarknadsförvaltningen menar att det är mycket angeläget att säkra välfärdssystemen 
från överutnyttjande samt felaktiga utbetalningar. Det är nödvändigt för att bevara 
legitimiteten i systemen. Det gäller såväl de statliga som de kommunala välfärdssystemen. 
Förvaltningen välkomnar därför delegationens arbete. 

Arbetsmarknadsförvaltningen administrerar inte utbetalningar från välfärdssystemen. 
Däremot ansvarar förvaltningen för korrekta underlag för beslut om rätten till ekonomiskt 
bistånd för de klienter som följer en jobbplan vid stadens jobbtorg (förvaltningens 
organisation för arbetsmarknadsinsatser). Det finns en samverkans-rutin mellan Jobbtorg 
Stockholm, stadsdelsförvaltningarna och Enheten för hemlösa som noggrant reglerar det 
praktiska förfarandet.

Arbetsmarknadsförvaltningen använder även ersättningar som Arbetsförmedlingen 
administrerar, i sitt arbete med att stödja individers etablering på arbetsmarknaden. Inom 
förvaltningen finns exempelvis insatsen Stockholmsjobb, vilket är en kommunal 
visstidsanställning i någon av Stockholms stads verksamheter. Kontinuerligt stöd ges inför, 
under och efter insatsen Målsättningen med dessa anställningar är att personer som har svårt 
att etablera sig på arbetsmarknaden på grund av exempelvis en funktionsnedsättning, tidigare 
missbruk eller av andra anledningar långvarig frånvaro från arbetsmarknaden kan få och 
behålla ett arbete. För att bedriva detta arbete är staden beroende av anställningsstöd och 
lönebidrag. Förvaltningen bidrar då med att, i enlighet med regelverket förse 
Arbetsförmedlingen med rätt underlag inför beslut.

Från arbetsmarknadsförvaltningens perspektiv skulle det underlätta om de olika 
ersättningssystemen inom lönesubventioner förenklades och att uppsättningen av olika 
subventioner med olika regelverk minskade. Även för de klienter förvaltningen möter är det 
angeläget att det är lätt att göra rätt vid ansökan om ersättning. Eftersom systemens 



6

komplexitet bidrar till att relativt få tycker det är lätt att göra rätt skulle förenklingar i 
förlängningen kunna leda till ett minskat antal felaktiga utbetalningar.   

Socialförvaltningen

Socialförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 24 februari 2020 har i huvudsak 
följande lydelse.

Förvaltningen ställer sig överlag positiv till de förslag som lyfts fram i betänkandet, men 
anser att utredningen inte till fullo belyser de utmaningar som kommunen står inför i sitt 
arbete mot felaktiga utbetalningar. 

I utredningen framförs att förutsättningarna för att stärka kommunernas styrning i arbetet 
mot felaktiga utbetalningar skiljer sig åt från de förutsättningar som råder för myndigheterna 
samt att man inom ramen för delegationens arbete inte har utforskat hur styrningen inom 
kommunerna kan förändras för att stärka arbetet med att motverka felaktiga utbetalningar. 

Man har inom ramen för delegationen gjort en uppskattning av de felaktiga 
utbetalningarna av ekonomiskt bistånd där man bedömde att mellan 3,1 och 7,7 procent av 
utbetalningarna var felaktiga. År 2017 motsvarade detta mellan 330 och 820 miljoner kronor. 
I en registerbaserad studie som gjorts framkom dessutom att 15 miljoner kronor felaktigt 
betalas ut till personer som fått ekonomiskt bistånd från två kommuner samtidigt.

Förvaltningen delar utredningens bedömning om behovet av att införa ett råd med 
representanter från berörda myndigheter och Finansdepartementet. Förvaltningen anser att en 
representant från kommunen också skulle kunna ingå i detta råd, där det föreslås att 
diskussion och utredning av övergripande gemensamma åtgärder ska ske, såsom exempelvis 
ett ökat informationsutbyte myndigheter emellan. 

Förvaltningen ser positivt på utredningens förslag om en gemensam modell för 
återkommande omfattningsstudier och önskar att kommunens arbete med felaktiga 
utbetalningar inryms i detta arbete.

Förvaltningen delar utredningens bedömning att det är viktigt att tillvarata 
digitaliseringens möjligheter. SSBTEK, sammansatt bastjänst ekonomiskt bistånd, är en 
digital tjänst som används sedan ett par år tillbaka och som bidrar till en effektiv och 
förenklad handläggning av ärenden inom ekonomiskt bistånd. Genom denna tjänst kan 
handläggare inom ekonomiskt bistånd elektroniskt få information om utbetalningar från ett 
flertal myndigheter och från a-kassorna. I en utvärdering1 har denna tjänst visat sig ge ökade 
förutsättningar för att utbetalningarna blir korrekta. Denna tjänst skulle möjligen kunna 
utvecklas och användas även för annat informationsutbyte såsom exempelvis 
inkomstuppgifter från arbetsgivardeklarationer. 

Förvaltningen ser mycket positivt på att det tas fram ett stödmaterial för hur lagen 
(2008:206) om underrättelseskyldighet vid felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen ska 
tillämpas, då nytt för år 2020 är att kommunerna också har en skyldighet att lämna 
underrättelser, till skillnad från tidigare då man endast tog emot underrättelser från andra 
myndigheter. Förvaltningen ser att det finns behov av vägledning för kommunerna. 

1 Utvärdering SSBTEK, SKR, 2019 
https://skr.se/download/18.549b675116aa3c02086bdf86/1557991350166/Utvärdering%20SS
BTEK%20pwc%202019%20(003).pdf 

https://skr.se/download/18.549b675116aa3c02086bdf86/1557991350166/Utv%C3%A4rdering%20SSBTEK%20pwc%202019%20(003).pdf
https://skr.se/download/18.549b675116aa3c02086bdf86/1557991350166/Utv%C3%A4rdering%20SSBTEK%20pwc%202019%20(003).pdf
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Äldreförvaltningen

Äldreförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 7 februari 2020 har i huvudsak 
följande lydelse.

Av betänkandet framgår att cirka 18 miljarder kronor betalas ut felaktigt från 
välfärdssystemen varje år (med ett osäkerhetsintervall på 11–27 miljarder). 

Äldreförvaltningen anser att det är av största vikt att arbeta för korrekta utbetalningar och 
att inte välfärdssystemen används för andra ändamål än de är avsedda för. Därmed ställer sig 
förvaltningen bakom delegationens förslag till åtgärder.

Äldreförvaltningen vill särskilt lyfta fram betänkandets resonemang och förslag till åtgärd 
avseende samverkan mellan myndigheter. Äldrenämnden har i uppdrag att upphandla och 
förvalta avtal med privata utförare till äldreomsorgens valfrihetssystem. Ett led i detta 
uppdrag är att arbeta både förebyggande och med uppföljning för att förhindra att felaktiga 
utbetalningar av ersättningar görs. Detta arbete kräver ett nära samarbete med 
stadsdelsförvaltningarna som betalar ut ersättningarna till utförarna. Det kräver också 
samverkan med andra kommuner och myndigheter. Samverkan försvåras eller omöjliggörs 
många gånger på grund av sekretessbestämmelser. Äldreförvaltningen anser därför att det är 
av största vikt att kommunernas och myndigheternas behov av informationsutbyte kartläggs 
och att sekretessbestämmelserna ses över för att underlätta samverkan.

Överförmyndarförvaltningen

Överförmyndarförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 18 februari 2020 har i 
huvudsak följande lydelse.

Som sitt yttrande över kommunstyrelsens remiss av betänkandet ”Samlade åtgärder för 
korrekta utbetalningar från välfärdssystemen” (SOU 2019:59) får 
överförmyndarförvaltningen framföra följande.

Delegationen för korrekta utbetalningar från välfärdssystemen har haft i uppdrag att 
motverka överutnyttjande av och felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen och andra 
närliggande skattefinansierade eller skattesubventionerade system. I betänkandet lämnar utre-
daren ett stort antal förslag till åtgärder för att stärka myndigheternas arbete med att motverka 
felaktiga utbetalningar. 

Överförmyndarförvaltningens verksamhet utgår från bestämmelserna i föräldrabalken 
(1949:341), förmynderskapsförordningen (1995:379) och lag (2005:429) om god man för 
ensamkommande barn. Överförmyndarens främsta uppgift är att rekrytera, lämplighetspröva 
och utöva tillsyn över gode män och förvaltare. 

Om gode mannen eller förvaltaren, ställföreträdaren, i sitt uppdrag gentemot 
huvudmannen har att förvalta dennes egendom så ska hen bland annat verka för att 
huvudmannen söker det ekonomiska stöd som denne kan tänkas ha rätt till såsom sjukbidrag, 
studiebidrag, bostadsbidrag och liknande. Huvudmannen har i många fall att förlita sig på att 
så sker, att hen får hjälp med att söka det stöd hen är berättigad till. Detta gäller inte minst i 
de fall där huvudmannen har förvaltare och huvudmannen inte förstår vad saken gäller. 

Stockholm har en särställning i föräldrabalkens regler om godmanskap. Enligt FB 11 kap. 
25 § 2 st. är Stockholms kommun behörig överförmyndare i de fall där svensk medborgare 
inte är folkbokförd och inte vistas i Sverige. Det betyder att Stockholms stad när så krävs ska 
utse ställföreträdare och utöva tillsyn över dessa, oavsett var i landet den enskilde har sitt 
ursprung. För detta erhåller staden ingen ersättning från staten. 

Huvudmän bosatta utomlands har i vissa fall rätt till utbetalningar från välfärdssystemen. I 
och med att det inte finns någon nationell instans som har ansvar för att uttolka lag och rätt i 
förhållande till de utomlands bosatta huvudmännen så är detta ett område med risk att 



8

utbetalningar som inte borde göras ändå görs, eller att utbetalningar som borde göras ändå 
inte utförs. 

Överförmyndarnämnden i Stockholm är en kommunal myndighet som ska tillämpa lagar. 
Att uttolka lagar ligger inte normalt inom en kommunal myndighets kompetensområde. På 
kort sikt är det angeläget att staten tillskjuter resurser till Stockholms överförmyndarnämnd i 
förhållande till nämndens särskilda nationella ansvar. På längre sikt bör det prövas om inte 
det nationella ansvaret för huvudmän bosatta utomlands ska övertas av en statlig myndighet. 
Denna fråga bör enligt förvaltningens mening utredas av den av regeringen 2019 tillsatta ut-
redningen ”Ställföreträdarskap att lita på – en översyn av reglerna om gode män och 
förvaltare”. 

I Stockholms överförmyndarnämnds nationella ansvar för huvudmän som är bosatta 
utomlands ingår också förvaltning av dessas egendom utomlands. Hur denna ska beskattas är 
en fråga som överförmyndarnämnden i Stockholm svårligen kan utreda, varför ett nationellt 
ansvar torde vara nödvändigt även i detta hänseende. 

Överförmyndarförvaltningens rekommendation till den fortsatta behandlingen av 
betänkandet ”Samlade åtgärder för korrekta utbetalningar från välfärdssystemen” (SOU 
2019:59) är att förmyndarfrågor inte lämnas okommenterade, dels vad gäller huvudmännens 
rätt till att få de utbetalningar ur välfärdssystemen som de har rätt till, dels vad gäller 
framtiden för Stockholms överförmyndarnämnds särskilda ansvar för personer bosatta 
utomlands (FB 11 kap. 25 § 2 st.), som måste förtydligas i förhållande till statens ansvar, 
bland annat vad avser indrivning av skatt.

Stockholms överförmyndarnämnd har under många år varit underfinansierad och 
underbemannad, vilket inneburit att den tillsyn som överförmyndaren enligt lag har att utöva 
inte har varit fullödig. Genom åren har skarp kritik framförts mot överförmyndarens i Stock-
holm verksamhet från bland andra länsstyrelsen, revisorer och justitieombudsmannen. Att 
tillsynen inte kunnat utövas i den omfattning som den borde har, enligt förvaltningens 
mening, inneburit en inte oväsentlig rättsosäkerhet för huvudmännen. Förvaltningen har inte, 
i den utsträckning som hade varit önskvärd, kunnat bevaka att huvudmän exempelvis fått 
hjälp av sina ställföreträdare att söka de bidrag och ersättningar de kanske skulle ha haft rätt 
till. När det kommer till utlandsboende svenska medborgare finns risk för att staten inte får in 
skatt i den omfattning som den borde, ytterst för att tillsynen över ställföreträdare kan ha 
brustit. 

Sedan några år tillbaka avsätter staden betydligt större resurser till 
överförmyndarnämndens verksamhet. Det har medfört att verksamheten har mer än 
fördubblats, och att stora ansträngningar nu görs för att komma tillrätta med tidigare brister. 
Detta har också gett resultat. Förvaltningen har i stort kommit tillrätta med den eftersläpning i 
handläggningen som tidigare varit förhanden i flera avgörande ärendeprocesser. Fortfarande 
finns problem, handläggningstiderna är i vissa fall för långa, rekryteringsbehovet vad gäller 
ställföreträdare är fortsatt stort. Stadens överförmyndarverksamhet utvecklas dock i rätt 
riktning, och under 2020 sker en omfattande digitalisering av verksamheten, bland annat med 
införandet av ett nytt ärendehanteringssystem som på sikt ska effektivisera och underlätta 
arbetet inom överförmyndarförvaltningen, till gagn för såväl huvudmän som ställföreträdare.

Bromma stadsdelsförvaltning
 
Bromma stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 11 februari 2020 har i 
huvudsak följande lydelse.
 
Det är viktigt att samhällets resurser används effektivt och kommer dem som har störst behov 
av dem till gagn, därför ser förvaltningen att det är av största vikt att motverka felaktiga 
utbetalningar från välfärdssystemet. I SOU 2019:54 föreslås att styrningen och uppföljningen 
av felaktiga utbetalningar och överutnyttjande ska samordnas i ett råd. Att samordna detta 
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arbete under en specifik funktion ser förvaltningen som en bra lösning som skapar en samsyn 
och i längden kommer att underlätta för alla berörda aktörer och också säkerställa en 
likställighet.

De ändringar som föreslås känns relevanta och behövliga och förvaltningen ser positivt 
på förslaget och dess genomförande. Det är viktigt att det arbeta långsiktigt med 
uppföljnings- och utvecklingsfokus.

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 12 
mars 2020 följande.

1. Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på 
remissen.

2. Paragrafen justeras omedelbart.
 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 
februari 2020 har i huvudsak följande lydelse.

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar 
det till kommunstyrelsen som svar på remissen.

Förvaltningen anser att betänkandet innehåller många välgrundade åtgärder som skulle 
minska risken för felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen. Särskilt intressant är 
åtgärderna som riktar sig till fusk med utbetalningar till företag inom välfärden och förslag 
som syftar till ett ökat informationsutbyte mellan kommunerna och utbetalande myndigheter. 
Vidare framhåller förvaltningen att staden bör beakta de delar i betänkandet som berör 
digitaliserade ansökningssystem och AI vid en utveckling av digitaliserad och automatiserad 
handläggning av ekonomiskt bistånd.
 
Kungsholmens stadsdelsnämnd

Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutade genom ordförandebeslut den 24 februari 
2020 följande.

Att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande som Kungsholmens 
stadsdelsnämnds remissvar i ärende KS 2020/140, betänkandet om samlade 
åtgärder för korrekta utbetalningar från välfärdssystemen. 

Kungsholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 4 februari 2020 
har i huvudsak följande lydelse.

Att motverka felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen är en central del i arbetet att 
säkerställa att samhällets resurser endast kommer dem till del som resurserna är avsedda för. 
Förvaltningen ser fördelar med förslaget om att styrningen och uppföljningen av arbetet med 
felaktiga utbetalningar samordnas genom inrättandet av ett råd med uppgift att ha ett 
systemöverskridande perspektiv på arbetet med att motverka felaktiga utbetalningar och 
överutnyttjande. Förslaget om införande av en modell som möjliggör för återkommande 
omfattningsstudier av felaktiga utbetalningar och dess orsaker bör ge en god grund för ett 
långsiktigt och systematiskt arbete med frågan. 

De föreslagna ändringarna i förordningar för myndigheterna bör ge bättre förutsättningar 
för arbetet med att stoppa felaktiga utbetalningar. Ändringarna går i stora drag ut på att 
förtydliga myndigheternas uppdrag att säkerställa att felaktiga utbetalningar inte görs, 
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motverka bidragsbrott och göra tydligt att de måste samverka med andra berörda parter i detta 
arbete. Förvaltningen ser de föreslagna förtydligandena som erforderliga.

Förvaltningen anser det vara av vikt att regeringen fastställer en långsiktig inriktning för 
detta arbete samt beslutar om en tydligare och samordnad årlig styrning och uppföljning av 
arbetet och att den årliga samlade uppföljningen sedan sker i de årliga budgetpropositionerna 
för att möjliggöra för riksdagen att följa utvecklingen. Delegationens förslag bör leda till en 
minskning av de felaktiga utbetalningarna på både kort och lång sikt.

Förvaltningen föreslår att nämnden lämnar föreliggande tjänsteutlåtande som remissvar 
till kommunstyrelsen.
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